

《地质论评》预出版版权声明

预出版, 也称优先出版、在线出版或网上预发表等, 指的是在纸质版印刷出版之前, 文章的电子版本在网上提前发表, 是本刊正式出版的形式之一, 其内容的著作权等受《著作权法》等法律法规保护。预出版的文章将在稍晚的印刷版上刊发, 印刷版上的文章可能在个别编排格式或个别文字表述上与预出版的文章稍有不同, 但文章主体内容是完全一致的。

为了方便预出版文章的检索, 本刊将预出版的文章置于本刊网站 www.geojournals.cn/georev 各期正刊文章之后。在网页的桌面上, 除期号和页码外, 与正刊均相同。所附的 PDF 文件首页右上角, 有中国地质学会会徽, 其下有“Pre-pub.on line: www.geojournals.cn/georev”标注(印刷纸质正式出版的文章上, 会徽下标注为 www.geojournals.cn/georev)。

为了保存预出版文章的公开时间及公开时的原状, 以上内容, 包括桌面内容和所附 PDF 文件, 除非有**非学术的重大错误**, 即使在印刷纸版发行之, 也将永久驻网不再下撤; 也不再作任何更新。

所有已经网络预出版的文章, 在我刊网站首页顶部的“全文快速检索”中均可检索到, 并可全文下载原来网络预出版时的版本(一般说来, 会与稍后正式出版的纸印本有些许不同)。

学者引述或研究预出版的文章, 应当以印刷纸质版内容为准; 但如果牵涉首创权等时间问题, 则应当以适当方式注明文章的网络首发日期。如, 可以同时以网络文献[OL]的格式给出访问日期“[9999-99-99]”和更新日期“(9999-99-99)”。这里的更新日期就是该文章的网络首发日期。如, 假设您要引用张建平教授的 2021 年第 1 期(2021 年 1 月 20 日)预出版 2021 年第 2 期(2021 年 3 月 15 日)正式刊出的关于地质公园的文章, 您可以写为:

张建平.2021.国家地质公园与联合国教科文组织世界地质公园的异同点分析[J][OL].地质论评,67(2):459~466; [2021-03-23] (2021-01-20)

http://www.geojournals.cn/georev/ch/reader/view_abstract.aspx?file_no=20216701033&flag=1

ZHANG Jianping.2021.Comparative analysis of Chinese national geopark and UNESCO global geopark[J][OL]. Geological Review, 67(2):459~466;

[2021-03-23](2021-01-20)http://www.geojournals.cn/georev/ch/reader/view_abstract.aspx?file_no=20216701033&flag=1 (in Chinese with English abstract)

这里, “地质论评,67(2): 459~466”是正式印刷的纸质版信息;而 “[2021-03-23]”和“(2021-01-20)”分别是您访问预出版文件的日期和文稿更新日期(即网络预出版日期)。“http://”之后为该文预出版的网址。

或者, 如果您访问时, 该文尚未正式在纸质版上刊出, 则:

张建平.2021.国家地质公园与联合国教科文组织世界地质公园的异同点分析[J][OL].地质论评,67; [2021-02-28] (2021-01-20)

http://www.geojournals.cn/georev/ch/reader/view_abstract.aspx?file_no=20216701033&flag=1

ZHANG Jianping.2021.Comparative analysis of Chinese national geopark and UNESCO global geopark[J][OL]. Geological Review, 67; [2021-02-28] (2021-01-20)

http://www.geojournals.cn/georev/ch/reader/view_abstract.aspx?file_no=20216701033&flag=1
(in Chinese with English abstract)

Notice for pre-publication copyright of *Geological Review*

Prepublication, also known as prior publication, online publication or online pre-publication, refers to the advance publication of the electronic version of an article on the internet before the paper version is printed and published. It is one of the forms of the official publication of our journal. The copyright of the content *pre-published articles* is protected by the *Copyright Law* and other laws and regulations. The pre-published article will be published in a later printed edition, which may differ slightly from the pre-published article in individual formatting or wording, but the main content of the article will be identical.

In order to facilitate the retrieval of pre-published articles, our journal places the pre-published articles after the original articles in each issue. On the desktop, it is identical to the original issue except for the issue number and page numbers. The attached PDF file is marked "Pre-pub. on line: www.geojournals.cn/georev" below the logo of Geological Society of China on the upper-right corner of the first page (and the mark "Pre-pub. on line:" will be deleted from original paper's PDF files).

In order to preserve the publication date and original state of the pre-published articles, the above content, including the desktop content and the attached PDF file, will not be taken down even after the publication of the printed version, except for **non-academic fatal errors**; no updates will be made, either.

All articles that have been pre-published online can be found in the “Full Text Quick Search” at the top of the homepage of our website, and can be downloaded in full as the original pre-published online version (which is generally slightly different from the paper version that will be published later).

For scholars to quote or study pre-published articles, the printed paper version shall prevail; however, if there are timing issues such as the right to initiate, the online publication date of the article should be indicated in an appropriate way. For example, the visit date "[9999-99-99]" and the update date "(9999-99-99)" can be given simultaneously in the format of the network literature [OL]. The updated date here is the online debut date of the article. For example, if you want to cite Professor Zhang Jianping's pre-published article on geoparks pre-published on the first issue, vol. 67, 2021(Jan. 20) then officially published on the 2nd issue(March 15), you could write as follows:

ZHANG Jianping.2021.Comparative analysis of Chinese national geopark and UNESCO global geopark[J][OL]. *Geological Review*, 67(2); [2021-03-23] (2021-01-20) http://www.geojournals.cn/georev/ch/reader/view_abstract.aspx?file_no=20216701033&flag=1 (in Chinese with English abstract)

Here, "Geological Review,67(2) : 459~466" is the official printed information of the article; "[2021-03-23]" and "(2021-01-20)" are the date you visit and the date of update, respectively. The "http://" is followed by the pre-publication URL of the article.

Or, if the article had not been published on paper journal when you visited the article, we write as follows:

ZHANG Jianping.2021.Comparative analysis of Chinese national geopark and UNESCO global geopark[J][OL]. Geological Review, 67; [2021-02-28] (2021-01-20) http://www.geojournals.cn/georev/ch/reader/view_abstract.aspx?file_no=20216701033&flag=1 (in Chinese with English abstract)